
PROTOKÓŁ Nr 12/08

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik w dniu 18 czerwca 2008r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia
1. Informacja  o  podjętych  działaniach  w  sprawie  pozyskania  środków 

pozabudżetowych na zadania gminne.
2. Wypracowanie planu i kierunku zagospodarowania odpadów płynnych na terenach 

nieobjętych przyłączeniem do nowo powstającej oczyszczalni ścieków.
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa i działalności jednostek OSP na terenie gminy.
4. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XVI  sesji  Rady 

Gminy:
● uchwała w sprawie zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę na terenie Gminy Mielnik.
● uchwała w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Mielnik.
● uchwała w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Tokary.
● uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
● uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Mielnik do Organizacji  Turystycznej  

“Szlak Jagielloński”.
5. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  informację  o  podjętych  działaniach  w  sprawie 
pozyskania środków pozabudżetowych na zadania gminne.

(w zał. na str............prot.)

Pan Piotr Wysocki
Poinformował,  że  jako  gmina,  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Rozwoju  Polski 
Wschodniej na lata 2007-2013, zamierzamy uczestniczyć w projekcie “Trasy Rowerowe w 
Polsce Wschodniej,”  zakładającym budowę tras  rowerowych w 5 województwach.  Środki 
przewidziane na ten cel to 50 mln.euro.
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Trasa  na  terenie  Gminy  Mielnik  przebiegałaby  w  następujący  sposób:  z  Niemirowa  do 
Wajkowa (nad Bugiem), Mielnik, Osłowo Kolonia, Moszczona Królewska, Grabarka.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o podjętych działaniach w sprawie 
pozyskania środków pozabudżetowych na zadania gminne.

Do punktu 2.

Pan Tomasz Gorochowicz omówił dwie koncepcje kanalizacji w Gminie Mielnik:
1) 5 oczyszczalni ściekowych z sieciami kanalizacyjnymi grawitacyjno-tłocznymi.

(w zał. na str..........prot.)
2) oczyszczalnia  w  Mielniku  i  sukcesywne  podłączanie  do  niej  innych  miejscowości 

(plan Aglomeracji Mielnik w zakresie odprowadzania i oczyszczania ścieków).
Poinformował,  że  na  rynku  pojawiły  się  oczyszczalnie  kontenerowe,  które  mogłyby  się 
sprawdzić we wsiach. Za kilka lat ich technologie zostaną dopracowane i wówczas będzie 
można  pomyśleć  o  zakupie.  Obecnie  powinniśmy  się  skupić  na  budowie  oczyszczalni  i 
kanalizacji  w  Mielniku,  bo  to  jest  najważniejsze.  Należymy  do  Krajowego  Programu 
Oczyszczania Ścieków Komunalnych, co umożliwia ubieganie się o środki z RPO i PROW. 
W związku z tym nie powinniśmy podejmować żadnych działań i  zmian co do koncepcji 
kanalizacji  gminy,  ponieważ  może  to  spowodować  utratę  możliwości  ubiegania  się  o  te 
środki.

Pan Wójt Gminy
Pojawia  się  coraz  więcej  rozwiązań  odprowadzania  ścieków  w małych  miejscowościach, 
jedną z nich są małe, przydomowe oczyszczalnie. Może zmienią się przepisy prawa i będzie 
możliwość  ich  dofinansowywania  z  budżetu  gminy  (obecnie  nie  ma  takiej  możliwości). 
Drugim rozwiązaniem są szczelne szamba, odbieranie ścieków samochodem z gospodarstw i 
odwożenie  ich  do  oczyszczalni  po  takich  kosztach,  jakie  byłyby  w  miejscowościach 
skanalizowanych.

Pan Stefan Troc
Czy oczyszczalnia w Mielniku jest w stanie przyjąć taką ilość ścieków, jaka będzie do niej 
dostarczana z okolicznych wsi? Wiadomo, że ścieki dowożone są zupełnie inne niż ścieki 
kanalizacyjne,  oczyszczalnie  mogą  przyjąć  tylko  określoną  ilość  tzw.  starych  ścieków 
(dowożonych).
Jeśli zaś chodzi o tanie oczyszczalnie przydomowe, to z reguły niewiele się one różnią od 
zwykłych szamb.

Pan Tomasz Gorochowicz
Trudno jest obecnie powiedzieć jaką ilość ścieków dowożonych może przyjąć oczyszczalnia, 
to okaże się dopiero w trakcie jej pracy.

Pan Jan Weremijewicz
Cena  wywozu  ścieków  jest  bardzo  wysoka,  ludzie  szukają  alternatywnych  rozwiązań  i 
chcieliby wiedzieć jakie są w tej kwestii zamiary gminy.
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Pan Wójt Gminy
Zaproponował, aby temat ten odłożyć na później, bo tak jak powiedział Pan Gorochowicz, 
podejmując jakieś działania moglibyśmy sobie zaszkodzić w ubieganiu się o środki unijne.
Poinformował, że Burmistrz Siemiatycz zaproponował nam abyśmy wyłożyli 150 tys.zł. na 
modernizację  oczyszczalni  w  Siemiatyczach,  w  zamian  za  możliwość  oddawania  tam 
ścieków. Taką samą propozycję otrzymał również Wójt Gminy Siemiatycze.
Oczywistym jest, że odrzuciliśmy tę propozycję.

Komisje Rady Gminy, na wniosek Pana Wójta, przełożyły temat zagospodarowania 
odpadów płynnych na terenach nieobjętych przyłączeniem do nowo powstającej oczyszczalni 
ścieków na późniejszy okres.

Do punktu 3.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i  działalności 
jednostek OSP na terenie gminy.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Jan Weremijewicz
Co jest z jednostką OSP w Homotach?

Pan Wójt Gminy
Jednostka  ta  istnieje  jako  stowarzyszenie,  jako  jednostka  bojowa  jednak  nie  funkcjonuje. 
Zabrano stamtąd sprzęt.  Aby jednostka została rozwiązana,  muszą o tym zadecydować jej 
członkowie.

Pan  Stefan  Troc  poinformował,  że  jednostka  OSP  z  Moszczony  Królewskiej  włączona 
została do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i 
działalności jednostek OSP na terenie gminy.

Do punktu 4.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy 
cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str..........prot.)
Zmiana ceny wody następuje na wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku, który 
eksploatuje wodociąg.
Pan Gorochowicz przedstawił kalkulację ceny wody, przygotowaną przez ZGK.

Pani Olga Pogrebniak
Stwierdziła, że duże ubytki wody z wodociągu spowodowane są niesprawnymi hydrantami. 
Jako  przykład  wskazała  niesprawny  hydrant  przy  restauracji  “Wczasowa”  w  Mielniku. 
Poinformowała również, że czasami z kranu leci ruda woda.
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Pan Tomasz Gorochowicz
Ruda woda leci po awarii wodociągu, jest to związane z ponownym uruchomieniem pompy, 
która zasysa osady z rur wodociągowych.

Pan Jan Zduniewicz
Należy  przeanalizować  pobór  wody u  największych  odbiorców,  wyeliminować  przypadki 
podłączeń przed licznikiem.

Radni zgłosili szereg krytycznych uwag pod adresem Dyrektora ZGK w kwestii eksploatacji 
wodociągu.
Odnośnie sporządzonej kalkulacji sformułowali pod adresem Dyrektora następujące pytania, 
na które oczekują odpowiedzi na najbliższej sesji :

1. Jaka jest produkcja wody w skali roku ? (dane za ostatnie 2 lata)
2. Jaka jest sprzedaż wody ? (dane za ostatnie 2 lata)
3. Czy występuje nielegalny pobór wody i czy podejmowane są jakieś działania dla 

wyeliminowania tego zjawiska?

Komisje  Rady  5  głosami  za,  przy  4  glosach  przeciw  i  4  wstrzymujących  się, 
pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawiły projekty następujących uchwał:
● w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Mielnik.
● w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Tokary.

(w zał. na str..........prot.)
Poinformował, że dokumenty te są niezbędne przy ubieganiu się o środki z PROW. Najpierw, 
jeszcze przed podjęciem uchwały, plan ten będzie konsultowany we wsi. Konsultacje zostaną 
zakończone zebraniem wiejskim, które podejmie decyzję w sprawie planu. Dopiero po tym 
sprawa trafi pod obrady Rady Gminy.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił się z zapytaniem czy plan ten jest kompatybilny z przyjętymi zadaniami w innych 
dokumentach, czy może służyć do dalszej pracy i planowania budżetu.

Pan Wójt zapewnił że tak jest, w planie dla Mielnika (planu odnowy Tokar jeszcze nie ma) 
są zapisane zadnia, które wcześniej znalazły się w budżecie gminy.
Pan Wójt poinformował, że w dniu 27 czerwca br. w Urzędzie Marszałkowskim odbędzie się 
spotkanie dla przedstawicieli kościołów i związków wyznaniowych w sprawie pozyskiwania 
środków unijnych.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  11  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia “Planu Odnowy Miejscowości Mielnik” w wersji 
przedłożonej przez zebranie wiejskie.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  11  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia “Planu Odnowy Miejscowości Tokary” w wersji 
przedłożonej przez zebranie wiejskie.
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Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2008r.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Kazimierz Tobota
Wyraził zdziwienie że lina do promu jest kupowana z gminnych środków, choć wcześniej 
padło zapewnienie, że jest to sprawa dzierżawcy.

Pan Stefan Troc
Czy są podstawy prawne do tego aby mecze piłkarskie, organizowane przez Klub Sportowy, 
zabezpieczali strażacy OSP opłacani ze środków budżetu gminy?

Pan Jan Zduniewicz wyjaśnił, że strażacy robią to w ramach ćwiczeń.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 
Mielnik do Organizacji Turystycznej “Szlak Jagielloński”.

(w zał. na str..........prot.)

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Mielnik do Organizacji Turystycznej “Szlak 
Jagielloński”.

Do punktu 5.
Pan Kazimierz Tobota
Poinformował,  że  w  trakcie  wykonywania  przyłącza  wodociągowego  na  ulicy  Sadowej 
zniszczono cześć asfaltu (na zakręcie). Trzeba to naprawić.
Zgłosił potrzebę odkrzaczenia drogi przy zjeździe na łąki.

Pan Adam Tobota
Na  ulicy  Sadowej  są  dziury  na  zacznie  większym  odcinku.  Należy  również  naprawić 
zapadnięty chodnik przy posesji Pana Szulca oraz załamany asfalty na ulicy Brzeskiej, przy 
zjeździe do promu.

Pan Wójt zapewnił, że ZGK jako wykonawca przyłącza zostanie zobowiązany do naprawy 
uszkodzonej nawierzchni ulicy, na naprawę reszty jezdni damy zlecenie.

Pan Jerzy Terebun zgłosił potrzebę naprawy drogi na kolonię w Maćkowiczach, zaś  Pan 
Jan Weremijewicz poprosił o odkrzaczenie wyjazdu z drogi mlecznej w Osłowie.

Pan Jan Zduniewicz
1. Należy zadbać o szlak nad Bugiem, od Wajkowa do Niemirowa. Najgorzej jest na 

łąkach należących do Niemirowa.
2. Trzeba naprawić zapadniętą kratkę ściekową na rogu ulicy Bugowej i Strażackiej.
3. Należy podjąć działania w sprawie zwiększenia mocy nadajnika telefonii komórkowej 

(Era i Plus), ponieważ w Niemirowie, Sutnie i Wajkowie jest zasięg tylko operatorów 
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z Białorusi.
4. Kiedy  pierwszy  raz  w  tym  sezonie  nasi  goście  przepłyną  promem  przez  Bug  w 

Mielniku?

Pan Tomasz Gorochowicz
Zapewnił, że na “Dni Mielnika” prom w Mielniku będzie kursował. Umowa na dzierżawę 
promu nie jest jeszcze z nikim zawarta.

Kwestia funkcjonowania promu w Mielniku wywołała wśród radnych gorącą dyskusję.

Pan  Sekretarz  Gminy poinformował,  że  Wojewoda  Podlaski  uchylił  naszą  uchwałę  w 
sprawie  zmiany  statutu  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej.  W związku  z  tym  wstrzymano 
prace zmierzające do uruchomienia stacji paliw w Mielniku.

Pan Jan Zduniewicz usprawiedliwił swoją nieobecność na najbliższej sesji Rady Gminy w 
dniu 24 czerwca 2008r.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

 
Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


